



2021/84 19/12/2021

İLETİŞİM BİLGİLERİ

ADRES:
İçerenköy Çayır Cad. Nehir
Plaza No:9/25
34752 Ataşehir- İstanbul

TELEFON:
0216 213 0550

WEB SİTESİ:
www.eccdenetim.com

E-POSTA:
ecc@eccdenetim.com

ECC Denetim is collaborating
with [Andersen Global](#) in Turkey

2022 yılı Asgari Ücret Tutarı

Asgari Ücret Tespit Komisyonu'nun kararı 17 Aralık 2021 tarihli Resmi Gazete'de yayınlanmıştır. Komisyon kararına göre, 1 Ocak 2022 - 31 Aralık 2022 dönemi günlük brüt asgari ücret 166,80 TL (2021 için geçerli rakam 119,25 TL), aylık asgari ücret **brüt 5.504,00 TL** (2021 yılı için geçerli rakam 3 bin 577 lira 50 kuruş) olarak belirlenmiştir.

Öte yandan gerek medyaya yansıyan haberlerden ve gerekse TBMM'ne verilen kanun teklifinden görüldüğü üzere, asgari ücret gelir ve damga vergisinden istisna edilmektedir. Bunun sonucunda ise asgari ücret üzerindeki gelir vergisi, damga vergisi kesintileri sıfırlanmakta, kesilen verginin iadesi anlamına gelen asgari geçim indirimi ise asgari ücretliler açısından kaldırılmaktadır. Kanun teklifinin değişmeden yasalaşması halinde ise, 2022 yılı için geçerli aylık asgari ücret, **net 4 bin 253 lira 39 kuruş** olarak uygulanacaktır.

Belirlenen asgari ücret milli seviyede uygulanacaktır.

2021 yılı için geçerli olan asgari ücret tutarı 3.577,50 TL idi. Brüt tutarda yapılan değişiklik sonucunda, İşveren maliyeti %39,87 oranında artarken, vergi düzenlemesi nedeniyle, çalışanın eline geçen tutar ise %50,51 oranında artmaktadır.

Konunun detayları bu Sirkülerimizde açıklanmıştır.

17 ARALIK 2021 TARİHLİ KANUN TEKLİFİNDEKİ ASGARİ ÜCRETE DÖNÜK DÜZENLEMELER

17 Aralık 2021 tarihinde [TBMM'ne verilen 2/4031 esas sayılı Kanun Teklifinin](#) 2 ve 3'ncü maddesinde asgari ücrete dönük aşağıdaki maddeler yer almaktadır.

MADDE 2- 193 sayılı Kanunun 23 üncü maddesinin birinci fıkrasına aşağıdaki bent eklenmiştir.

“18. Asgari ücretli olarak çalışıp ücret ve ücret sayılan ödemeleri toplamı aylık brüt asgari ücret tutarını aşmayan hizmet erbabının ücretleri (Şu kadar ki asgari ücretli olarak çalışmadığı veya asgari ücret üzerinde ücret aldığı halde anılan istisnadan yararlandığının tespiti halinde, istisna nedeniyle ödenmeyen vergiler, vergi ziyai cezası kesilmek suretiyle gecikme faiziyle birlikte işverenden tahsil olunur.)”

MADDE 3- 193 sayılı Kanunun 32 nci maddesinin beşinci fıkrası aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.

“Asgari ücretin üzerinde ücret almakla birlikte net ücretleri, asgari ücretliye ödenen net ücretin altında kalanlara, bu tutar ile bu tutarın altında kaldığı aylara ilişkin olarak aylık hesaplanan net ücreti arasındaki fark tutar, ücretlinin asgari geçim indirimine ayrıca ilave edilir.”

Yukarıda yer verilen ve Gelir Vergisi Kanunu'nun 23'ncü maddesine eklenmesi öngörülen 18 numaralı bent ile asgari ücret ve altında ücret geliri elde edenlerin kazançlar gelir vergisinden istisna edilmektedir. Damga Vergisi Kanunu'na ekli 2 sayılı listenin IV-34 sıra nolu bendinde, Gelir Vergisi Kanunu'nun 23'ncü maddesinde sayılan ücretlere ilişkin kağıtlar damga vergisinden istisna olduğundan, asgari ücretin GVK md. 23 kapsamına alınmasıyla birlikte, asgari ücretlere ilişkin bordrolar da damga vergisinden istisna hale gelmektedir.

Diğer taraftan yukarıda yer alan 3'ncü madde uyarınca, brüt tutarı asgari ücretin üstünde olan ücretlerin net tutarının asgari ücret altında kalması önlenmektedir. Ancak bu düzenleme sadece brüt tutarı asgari ücrete yakın olan kişileri ilgilendirmektedir. Yüksek ücret alan kişiler yönünden maddenin uygulanması mümkün değildir.

Öte yandan, asgari ücret üzerinde herhangi bir tutarda gelir vergisi kesintisi kalmadığı için, kesilen gelir vergisinin kısmen iadesi anlamına gelen **asgari geçim indirimi asgari ücretliler yönünden uygulanmayacaktır**. Ancak asgari ücret dışındaki ücretliler yönünden Asgari Geçim İndirimi uygulaması devam edecektir.

ÇALIŞANIN ELİNE GEÇEN TUTAR

Asgari Ücret Komisyonunca belirlenen 5.004,00 TL brüt rakam olup bu tutardan SGK kesintileri yapılmaktadır. Kesintiler sonrasında 2022 yılında ele geçen net ücret 4.253,39 TL olup, detay hesaplamalar aşağıdaki gibidir.

Asgari Ücret Rakamları	Oranlar (%)	2021 (TL)	2022 (TL)	Artış (TL)	Artış %
Brüt Tutar		3.577,50	5.004,00	1.426,50	39,87%
SGK işçi	% 15	536,63	750,61	213,98	39,87%
SGK işveren	% 17,5	626,06	875,70	249,64	39,87%
Gelir Vergisi	% 15	456,13	-	- 456,13	-100,00%
Damga Vergisi	% 0,759	27,15	-	- 27,15	-100,00%
Asgari Geçim İndirimi	% 7,50	268,31	-	- 268,31	-100,00%
İşveren Maliyeti		4.203,56	5.879,70	1.676,14	39,87%
Net Ele Geçen		2.825,90	4.253,39	1.427,49	50,51%
Ele geçen / İşveren maliyeti		67,2%	72,3%	5,1%	7,61%

Yukarıdaki hesaplamadan görüldüğü üzere, 2021 yılında işverenin cebinden çıkan tutarın %67,2'lik kısmı çalışanın cebine girerken, bu oran 2022 yılında % 72,3'e yükselmiştir.

ASGARİ ÜCRETİN İŞVERENE MALİYETİ

İşveren, brüt tutara ilave olarak çalışan adına Sosyal Güvenlik Destekleme Primi ve İşsizlik Sigortası primleri de ödemektedir.

Buna göre, asgari ücretli bir çalışanın işverene aylık maliyeti 5.879,70 TL iken yıllık maliyet 70.556,36 TL'na ulaşmaktadır. Detay hesaplama aşağıdaki gibidir.

	Oran (%)	Tutar (TL)
Brüt		5.004,00
SGK İşveren*	15,50%	775,62
İşsizlik İşveren	2,00%	100,08
Toplam İşveren Maliyeti		5.879,70
İşverene yıllık maliyet		70.556,40

* SGK işveren maliyetinden, %5 peşin ödeme indirimi düşülmüştür.

Brüt asgari ücret tutarının üzerine işveren tarafından ödenen tutarlar maliyeti %17,5 artırmaktadır. Diğer taraftan 5.879,70 TL olan işveren maliyeti olan asgari ücretlinin eline geçen tutar, 4.253,39 TL olduğu düşünüldüğünde, asgari ücretliden yapılan toplam 1.626,30 TL SGK kesintisi yapıldığı, bu tutarın toplam maliyetin yaklaşık %28'ine ulaştığı görülmektedir.

ASGARİ ÜCRETİN SOSYAL GÜVENLİK PRİMLERİNE ETKİSİ

Sosyal güvenlik primlerinin hesaplanmasına esas matrah tutarı asgari ücretin altında olamamaktadır. Diğer taraftan SGK primleri için tavanı ise asgari ücretin 7,5 katıdır. Asgari ücretin değişmiş olması, SGK primi taban ve tavan tutarlarını %39,87 oranında artırmış olup, 2022 yılı rakamları aşağıdaki gibidir.

SGK prim tabanı		5.004,00 TL
Prim tavanı	7,5 kat	37.530,00 TL

Saygılarımızla,

Dr. Celal Çelik

Yeminli Mali Müşavir

EK: ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

TEBLİĞ

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığından:

ASGARİ ÜCRET TESPİT KOMİSYONU KARARI

Karar Tarihi: 16/12/2021

Karar No: 2021/1

22/5/2003 tarihli ve 4857 sayılı İş Kanunu'nun 39 uncu maddesi ile Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında 1 sayılı Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi'nin 522 nci maddesi gereğince, iş sözleşmesi ile çalışan ve bu Kanunun kapsamında olan veya olmayan her türlü işçinin asgari ücretini tespit etmekle görevli Asgari Ücret Tespit Komisyonu, 01/12/2021 tarihinde başladığı çalışmalarını 16/12/2021 tarihine kadar sürdürmüş ve yaptığı dört toplantı sonucunda;

- 1) Milli seviyede tek asgari ücret tespitine, oybirliğiyle,
 - 2) İşçinin bir günlük normal çalışma karşılığı asgari ücretinin; 1/1/2022-31/12/2022 tarihleri arasında (166,80) yüzaltmışaltı lira seksen kuruş olarak tespitine oybirliğiyle,
 - 3) İş bu Kararın, 4857 sayılı Kanunun 39 uncu maddesine dayanılarak hazırlanan Asgari Ücret Yönetmeliği'nin 11 inci maddesi gereğince Resmî Gazete'de yayımlanmasına oy birliğiyle,
- karar verilmiştir.

GEREKÇE

Asgari ücret, bilindiği gibi ödenmesi zorunlu olan en az ücrettir.

Asgari ücretin belirlenmesini düzenleyen Asgari Ücret Yönetmeliği uyarınca, asgari ücret, pazarlık ücreti değildir.

Asgari ücretin belirlenmesi sırasında, Komisyonumuz, bu çerçevede bir karar alınması için çalışmış, işçilerin geçim şartları ve 2022 yılı enflasyon hedefi gibi faktörleri değerlendirmiştir.

İşte bu çerçevede hareket eden Komisyonumuz; işçinin günlük asgari ücretini; 1/1/2022 - 31/12/2022 tarihleri arasında (166,80) yüzaltmışaltı lira seksen kuruş olarak belirlemiştir.

Asgari Ücret Yönetmeliği'nin 11 inci maddesi gereğince, Asgari Ücret Tespit Komisyonu'na belirlenen asgari ücret, Resmî Gazete'de yayımlandığı tarihi izleyen ayın ilk gününden itibaren yürürlüğe girecektir.